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Kl. 13:08 
Forhandling 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Ønsker nogen at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen slut- 
tet, og vi går til afstemning. 

Kl. 13:08 
Afstemning 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Hvis ikke afstemning begæres, betragter jeg æn- 
dringsforslag nr. 1 af kulturministeren som ved- 
taget. 

Det er vedtaget. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
11) 2. behandling af lovforslag nr. L 42: 
Forslag til lov om ændring af registreringsaf- 
giftsloven, lov om vægtafgift af motorkøretøjer 
m.v. og lov om afgift efter brændstofforbrug 
for visse personbiler. (Justering af afgiftsbe- 
regningen for brugte biler m.v., afgiftsfritagel- 
se af brint- og elbiler og udvidelse af ordnin- 
gen med registrerede virksomheder). 
Af skatteministeren (Kristian Jensen). 
(Fremsættelse 14.12.2007.1. behandling 
17.01.2008. Betænkning 27.02.2008). 

Kl. 13:08 
Forhandling 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Ønsker nogen at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen slut- 
tet, og vi går til afstemning. 

Kl. 13:09 
Afstemning 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1 til- 
trådt af udvalget? 

Det er vedtaget. 

Der stemmes om ændringsforslag nr. 2 af et 
mindretal (SF og RV), tiltrådt af et mindretal (S 
og EL). Afstemningen begynder nu. 

Afstemningen slutter. 

For ændringsforslaget stemte: 53 (S, SF, RV, EL 
og 1 V (ved en fejl)), imod stemte: 60 (V, DF, KF 
og Gitte Seeberg (UFG)), hverken for eller imod 
stemte: 0. 

Ændringsforslaget er dermed forkastet. 

(Munterhed). Ja, det er ikke sådan, når forman- 
den heroppe ikke rigtig følger med i, hvad det 
er, der sker nede på bænkene, men det kan altid 
opklares senere. 

Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 3-8 
tiltrådt af udvalget? 

De er vedtaget. 

Der er stillet forslag om, at lovforslaget henvises 
til fornyet udvalgsbehandling, og hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg det som vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
12) 2. behandling af lovforslag nr. L 87: 
Forslag til lov om ændring af pensionsafkast- 
beskatningsloven. (Præciseringer af kompen- 
sationsordning). 
Af skatteministeren (Kristian Jensen). 
(Fremsættelse 27.02.2008. 1. behandling 
12.03.2008. Betænkning 14.03.2008). 

Kl. 13:11 
Forhandling 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Ønsker nogen at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen slut- 
tet, og vi går til afstemning. 

Kl. 13:11 
Afstemning 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1-11 
tiltrådt af et flertal? 
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De er vedtaget. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
13) 1. behandling af lovforslag nr. L 85: 
Forslag til lov om Danmarks tiltrædelse af Det 
Internationale Atomenergiagenturs konven- 
tion om bistand i tilfælde af nukleare ulykker 
eller radiologiske nødstilfælde. 
Af forsvarsministeren (Søren Gade). 
(Fremsættelse 29.02.2008). 

Kl. 13:11 
Forhandling 

Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Forhandlingen er åbnet. Hr. Karsten Nonbo. 

Kl. 13:12 
(Ordfører) 
Karsten Nonbo (V): 
Lovforslaget drejer sig om Danmarks tiltrædelse 
af Det Internationale Atomenergiagenturs kon- 
vention om bistand i tilfælde af nukleare ulyk- 
ker eller radiologiske nødstilfælde -  alene det at 
komme igennem ordlyden på titlen kan være 
vanskeligt, men selve lovforslaget er egentlig 
nemmere. 

Lovforslaget giver nemlig Danmark hjemmel 
til at tiltræde den bistandskonvention, som vi 
underskrev den 26. september 1986, altså kort 
efter Tjernobylulykken. Man kan så spørge sig 
selv, hvorfor der skulle gå mere end 20 år, eller 
man kan glæde sig over, at det sker nu, og jeg 
vælger sidstnævnte mulighed. 

Nu er det heller ikke sådan, at der ikke er sket 
noget de sidste 20 år. J 0, der er heldigvis ikke 
sket nogen ulykker, men der er sket noget i kam- 
pen for at bekæmpe, at der skulle ske nogle. 
Danmark har siden Tjernobylulykken indgået 
en række bilaterale og internationale aftaler om 
gensidig hjælp. 

Dette lovforslag åbner mulighed for, at der 
kan gives forsvarsministeren bemyndigelse til at 
udarbejde regler for modtagelse af international 
katastrofebistand, i tilfælde af at vi skulle blive 

ramt af en ulykke. En sådan bistandsmodtagelse 
åbner jo i sagens natur mulighed for, at en frem- 
med myndighed skal operere i landet, og det 
kræver igen, at denne fremmede myndighed 
skal have et vist råderum, det vil sige, at den kan 
fordre immunitet i forbindelse med simple uagt- 
somme handlinger, som måtte medføre skade. 
Immuniteten gælder selvfølgelig ikke for forsæt- 
lige eller groft uagtsomme handlinger. 

Endvidere bemyndiges forsvarsministeren til 
at afholde udgifter i forbindelse med hjælp eller 
til at udbetale erstatningskrav, og samtidig får 
skatteministeren bemyndigelse til at fritage bi- 
standsydende landes personel for at betale skat i 
Danmark i forbindelse med deres hjælp. 

Så alt i alt er det et lovforslag, som Venstre 
helhjertet kan støtte. 

Kl. 13:14 
Den fg. formand (Bent Bøgsted): 
Tak til ordføreren. Den næste ordfører er hr. 
John Dyrby Paulsen. 

Kl. 13:14 
(Ordfører) 
John Dyrby Paulsen (S): 
Det lovforslag, vi nu skal behandle, giver lov- 
hjemmel til, at Danmark kan tiltræde den så- 
kaldte bistandskonvention, som blev underteg- 
net af Danmark helt tilbage i 1986. Og man kan, 
som ordføreren for Venstre også var inde på, på 
den ene side undre sig over, at det skulle tage så 
lang tid. På den anden side kan man glæde sig 
over, at det trods alt sker, og man kan vel også 
glæde sig over, at det i processen vel næppe har 
givet unødig stress til de involverede. 

Det, der jo sker ved den her bistandskonven- 
tion, er, at vi nu indgår i et internationalt net- 
værk og i et internationalt samarbejde, hvor vi 
kan håndtere atomare/nukleare katastrofer og 
radioaktivt nedfald, der som bekendt ikke re- 
spekterer landegrænser eller for den sags skyld 
andre former for grænser. 

Den dystre baggrund er jo Tjernobylkatastro- 
fen i 1986, hvor vi så meget omfattende ødelæg- 
gelser af natur og miljø og såmænd også menne- 
sker. Vi har siden haft en del af de såkaldte Tjer- 
nobylbørn på ferie i Danmark, og der skal herfra 
lyde en stor tak til den meget store frivillige ind- 
sats, der er gjort for disse børn. 

Se, med konventionen skaber vi jo som sagt 
rammer for, at landene kan samarbejde, hvis ka- 
tastrofen kommer. Man kan spørge sig selv: J a- 
men er vi ikke gode nok i Danmark til at håndte- 
re sådan en katastrofe? Og der må man sige, at 
det er vi generelt, og der er ingen af os, der rigtig 


